

卫生及植物卫生措施委员会

原文: 西班牙语

通报

1.	通报成员: 智利 如适用, 请填写相关地方政府名称:
2.	负责机构: 农业和畜牧业服务局 (SAG)
3.	覆盖的产品 (请提供存放在世贸组织的各国附表中指定的关税项目编号; 如适用, 应另外提供 ICS 编号): 种植用假槟榔属、 槟榔属、桃榔属、亚塔棕属、桃果椰属、霸王榈、长穗棕、冻椰属、鱼尾葵属、袖珍椰子属、大果茶梅椰子、散尾葵属、椰子属、南方蒲葵、扇叶葵、海枣、华盛顿扇叶葵属和狐尾棕植株
4.	可能受影响的地区或国家: <input checked="" type="checkbox"/> 所有贸易伙伴 <input type="checkbox"/> 特定地区或国家:

5.	<p>通报标题： 修订 2014 年第 7.214 号决议，该决议制定了任何来源的某些品种和类型的种植用观赏植物的进口植物检疫要求。</p> <p>使用语言： 西班牙语 页数： 11 页 链接网址： https://members.wto.org/crnattachments/2023/SPS/CHL/23_14098_00_s.pdf</p>
6.	<p>内容简述：</p> <ul style="list-style-type: none"> · 该通报决议草案制定了任何来源的下列植株的植物检疫要求：沙漠玫瑰、捕蝇草、红蝉花、雷氏澳茄、软木树、欧洲山毛榉、朱槿、三棱量天尺、紫薇、广玉兰、铁仔、夹竹桃、马拉巴栗、复活草和地中海莨菪； · 制定了目前受管制的棕榈科植物中与一种智利没有的检疫性有害生物红棕象甲（<i>Rhynchophorus ferrugineus</i>）有关的要求； · 制定了香蕉蛾（<i>Opogona sacchari</i>）和木质部难养菌（<i>Xylella fastidiosa</i>）的寄主植物材料必须始终在检疫条件下进行检验。
7.	<p>目的和理由： <input type="checkbox"/> 食品安全， <input type="checkbox"/> 动物健康， <input checked="" type="checkbox"/> 植物保护， <input type="checkbox"/> 保护人类免受动/植物虫害或疾病的危害， <input checked="" type="checkbox"/> 保护国家免受有害生物的其他损害</p>
8.	<p>是否有相关国际标准？如有，指出标准：</p> <p><input type="checkbox"/> 食品法典委员会（例如：食品法典委员会标准或相关文件的名称或序号）：</p> <p><input type="checkbox"/> 世界动物卫生组织（OIE）（例如：陆生或水生动物卫生法典，章节号）：</p> <p><input checked="" type="checkbox"/> 国际植物保护公约（例如：ISPM N°）： ISPM 1、2 和 20 号</p> <p><input type="checkbox"/> 无</p> <p>该法规草案是否符合相关国际标准？</p> <p><input checked="" type="checkbox"/> 是 <input type="checkbox"/> 否</p>

	如果没有，尽可能描述它如何以及为什么偏离国际标准：
9.	可提供的相关文件及文件语种：
10.	拟批准日期（年/月/日）：官方公报上发布后 拟公布日期（年/月/日）：通报发布之日起约 80 天
11.	拟生效日期： <input type="checkbox"/> 公布日后 6 个月，及/或（年/月/日）：官方公报上发布后 120 天 <input checked="" type="checkbox"/> 贸易促进措施
12.	意见反馈截至日期： <input type="checkbox"/> 通报发布之日起 60 天，及/或（年/月/日）：2024 年 2 月 5 日 指定处理意见的机构或机构： <input checked="" type="checkbox"/> 国家通报机构， <input type="checkbox"/> 国家咨询点。其他机构的地址、传真号码和邮件地址（如有）： 电子邮箱：sps.chile@sag.gob.cl
13.	文本可从： <input type="checkbox"/> 国家通知机构， <input checked="" type="checkbox"/> 国家咨询点。其他机构的地址、传真号码和邮件地址（如有）： 电子邮箱：sps.chile@sag.gob.cl

NOTIFICATION

1.	Notifying Member: <u>CHILE</u> If applicable, name of local government involved:
2.	Agency responsible: <i>Servicio Agrícola y Ganadero, SAG</i> (Agriculture and Livestock Service)
3.	Products covered (provide tariff item number(s) as specified in national schedules deposited with the WTO; ICS numbers should be provided in addition, where applicable): <i>Archontophoenix</i> spp., <i>Areca</i> spp., <i>Arenga</i> spp., <i>Attalea</i> spp., <i>Bactris</i> spp., <i>Bismarckia nobilis</i> , <i>Brahea armata</i> , <i>Butia</i> spp., <i>Caryota</i> spp., <i>Chamaedorea</i> spp., <i>Chambeyronia macrocarpa</i> , <i>Chrysalidocarpus</i> spp., <i>Cocos</i> spp., <i>Livistona australis</i> , <i>Livistona chinensis</i> , <i>Phoenix</i> spp., <i>Washingtonia</i> spp. and <i>Wodyetia bifurcata</i> plants for planting
4.	Regions or countries likely to be affected, to the extent relevant or practicable: <input checked="" type="checkbox"/> All trading partners

Specific regions or countries:

5. **Title of the notified document:** *Modifica resolución No. 7.214 de 2014 que Establece requisitos fitosanitarios de importación para plantas para plantar de uso ornamental, de especies y tipo de material que se indica, procedentes de todo origen* (Amendment to Resolution No. 7.214 of 2014 establishing phytosanitary requirements for the importation of certain species and types of ornamental plants for planting, of any origin)

Language(s): Spanish **Number of pages:** 11

https://members.wto.org/crnattachments/2023/SPS/CHL/23_14098_00_s.pdf

6. **Description of content:**

- The notified draft Resolution establishes phytosanitary requirements for *Adenium obesum*, *Dionaea muscipula*, *Dipladenia sanderi*, *Duboisia leichhardtii*, *Duboisia myoporoides*, *Fagus sylvatica*, *Hibiscus rosasinensis*, *Hylocereus trigonus*, *Lagerstroemia indica*, *Magnolia grandiflora*, *Myrsine africana*, *Nerium oleander*, *Pachira aquatica*, *Selaginella lepidophylla* and *Viburnum tinus* plants for planting, of any origin;
- It establishes requirements for the currently regulated *Arecaceae* species relating to *Rhynchophorus ferrugineus*, a quarantine pest absent from Chile;
- It establishes that all host plant material of *Opogona sacchari* and *Xylella fastidiosa* must always be examined under quarantine conditions.

7. **Objective and rationale:** food safety, animal health, plant protection, protect humans from animal/plant pest or disease, protect territory from other damage from pests.

8.	<p>Is there a relevant international standard? If so, identify the standard:</p> <p><input type="checkbox"/> Codex Alimentarius Commission (<i>e.g. title or serial number of Codex standard or related text</i>):</p> <p><input type="checkbox"/> World Organisation for Animal Health (OIE) (<i>e.g. Terrestrial or Aquatic Animal Health Code, chapter number</i>):</p> <p><input checked="" type="checkbox"/> International Plant Protection Convention (<i>e.g. ISPM No.</i>): ISPM Nos. 1, 2 and 20</p> <p><input type="checkbox"/> None</p> <p>Does this proposed regulation conform to the relevant international standard?</p> <p><input checked="" type="checkbox"/> Yes <input type="checkbox"/> No</p> <p>If no, describe, whenever possible, how and why it deviates from the international standard:</p>
9.	<p>Other relevant documents and language(s) in which these are available:</p>
10.	<p>Proposed date of adoption (<i>dd/mm/yy</i>): Upon publication in the Official Journal</p> <p>Proposed date of publication (<i>dd/mm/yy</i>): Approximately 80 days from the date of circulation of the notification</p>
11.	<p>Proposed date of entry into force: <input type="checkbox"/> Six months from date of publication, and/or (<i>dd/mm/yy</i>): 120 days after publication in the Official Journal</p> <p><input type="checkbox"/> Trade facilitating measure</p>
12.	<p>Final date for comments: <input checked="" type="checkbox"/> Sixty days from the date of circulation of the notification and/or (<i>dd/mm/yy</i>): 5 February 2024</p> <p>Agency or authority designated to handle comments: <input checked="" type="checkbox"/> National Notification Authority, <input type="checkbox"/> National Enquiry Point. Address, fax number and email address (if available) of other body:</p> <p>Email: sps.chile@sag.gob.cl</p>

13. Text(s) available from: National Notification Authority, National Enquiry Point. Address, fax number and email address (if available) of other body:

Email: sps.chile@sag.gob.cl